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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

A kormányzati negyed beruházásával kapcsolatos megvalósíthatósági tanulmánnyal
és kapcsolódó beruházási szükségletekkel kapcsolatos kérdésekben a Házszabály 91 . §-a
alapján kérdést kívánok benyújtani a Miniszterelnöki Hivatalt vezet ő Kiss Péter miniszter
úrhoz .

A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

A közvéleményt, a választópolgárokat rendkívüli módon érdekli a tervezett „kormányzat i
negyed” beruházása. A beruházás tartalmával, kiterjedésével, bekerülési összegével, a
járulékos beruházásokkal kapcsolatosan számos, egymásnak ellentmondó információ látott
napvilágot . Éppen ezért kérjük, hogy bocsássák rendelkezésünkre a „kormányzati negyed ”
beruházását megalapozó megvalósíthatósági tanulmányt, valamint a kapcsolódó beruházáso k
– amelyek nélkül a „kormányzati negyed” működésképtelen lenne – adatait, kiterjedését ,
bekerülési összegeit, a megvalósítás határidejét . Kérjük, hogy bocsássák rendelkezésünkre azt
a szakvéleményt(eket) is, amelyben az építészeti tervpályázattal kapcsolatosan szakértők
fejtették ki – a beruházás egészét érintő – véleményüket .

A kormányzati negyed építkezésével kapcsolatosan az alábbi kérdések merülnek fel :
1. A kormányzati negyed építésének kormányzati indokoltságát, településszint ű

alkalmasságát és hatékonyságát, a gazdasági el őnyöket milyen háttértanulmányok
igazolták?

2. Milyen gazdasági előny, működési megtakarítás származik a kormányzati negyed
építéséből a költségvetés számára rövid- és hosszútávon?
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3. A kormányzati negyed programját megalapozó tanulmányok megállapításai igazolják-
e, indokolják-e a beruházást a mai gazdasági helyzetben?

4. A kormányzati negyed fejleszthetőségét bekalkulálták-e a programba ?
5. Milyen háttérintézmények és kormányzati szervek nem kerülnek be a tervezet t

kormányzati negyedbe ?
6. A kormányzati negyed megépítéséhez feltétlenül szükséges kapcsolódó beruházáso k

körét kik, hogyan, milyen tartalommal állapították meg ?
7. A kormányzati negyed logisztikai, közlekedési rendszerét milyen tanulmányo k

alapozták meg ?
8. A kormányzati negyed (nemzetbiztonsági szempontból is) biztonságos elhelyezésé t

milyen tanulmányok alapozzák meg, igazolják?
9. A kormányzati negyed megépítésével kiváltható jelenlegi kormányzati épülete k

eladását milyen hatástanulmányok, vizsgálatok előzték meg, milyen kalkulációk,
értékbecslések igazolják az eladással kapcsolatban napvilágot látott eladás i
összegeket?

10. A kormányzati negyed építésével kapcsolatosan a járulékos beruházásokat (új
közlekedési kapcsolatok, vasúti pálya átépítése (lesüllyesztése, befedése?) milyen
forrásból valósítják meg ?

11. A kormányzati negyed beruházásával kapcsolatosan a környezetben lévő ingatlanok
értéke rendkívüli mértékben megn ő . Mit tesz a kormányzat annak érdekében, hogy a
kormányzati negyedet körülvev ő meglévő és kiépítendő városrész telkeinek é s
ingatlanjainak értéknövekményéb ő l ne csak a magántulajdonosok, hanem az állam i s
részesüljön, hiszen a legjelentősebb döntéseket az állam hozza és a döntő
beruházásokat szintén az állam finanszírozza ?

12. A kormányzati negyed építésének időbeli ütemezését – a járulékos beruházásokkal és
a meglévő kormányzati épületek eladásával együtt – hogyan képzelik el?

Az 1-12. kérdésekkel kapcsolatos háttéranyagokba is betekintést kérünk, illetve az ezekke l
kapcsolatos dokumentációk, tanulmányok, elemzések másolatait is .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az Ön részletes, a fenti kérdésekre adott válaszait a választóink és az értő közvélemény
részletekbe menő mielőbbi tájékoztatása érdekében is 15 munkanapon belül várjuk .

Budapest, 2007 . december 11 .
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